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Voorwoord: 

Later dan gepland treft u hierbij het jaarverslag van het weidevogel-seizoen 2022.  

Door gezondheidsproblemen was het voor mij een seizoen van veel verblijf in het ziekenhuis, dus het 

grootste deel van de activiteiten is aan me voorbij gegaan en heb ik slechts van een afstand meegekregen. 

Bij thuiskomst bleek na enkele weken mijn laptop volledig vastgelopen, dus een groot deel van de 

verslagen was verloren gegaan. Met vereende krachten zijn deze weer teruggevonden, vandaar de 

vertraging. 

 

Behalve ziekteverzuim waren er dit seizoen ook hele positieve zaken te melden: 

 

Los van elkaar hadden Ton en ik contact gezocht met het programma Brabants Buske van Omroep 

Brabant. Zij bezochten ons op zaterdag 5 maart terwijl we samen met de Jeugdnatuurwacht de borden 

gingen plaatsen om aandacht te vragen voor de start van het broedseizoen.  We zijn dus wereldberoemd 

geworden in heel Brabant!   (foto voorpagina) 

 

Ha Buske-kijker!  ( 22 februari) 

Wat ontzettend leuk dat je ons mailt! Bedankt voor dit bericht. Heb je al je contactgegevens meegestuurd? 

Dan zetten wij je idee op onze officiële Brabants Buske-lijst. Het Brabants Buske krijgt ontzettend veel 

leuke, bijzondere verzoekjes binnen. Wij kunnen daarom helaas niet op alle verzoekjes in gaan. Pas op 

zaterdagochtend beslissen wij wat onze planning wordt. We beslissen die dag ook naar welke regio we 

rijden. Zodra wij kans zien om langs te komen, laten wij dat zo snel mogelijk weten.  Nogmaals heel erg 

bedankt voor je mailtje en wie weet tot ziens! 

Met vriendelijke groet,  Team Brabants Buske 

Uiteindelijk kwam Zaterdag 5 maart toch het bericht dat we bezocht zouden worden tijdens het 

plaatsen van de Borden met de Jeugd Natuur Wacht, wethouder Toine van der Ven en dus het 

programma  

Brabants Buske.  



 

Op 17 maart kwam er een verontrust telefoontje dat er midden in 

de Gement weer munitie tot ontploffing werd gebracht die bij 

werkzaamheden gevonden was. Daarop heb ik de Burgemeester 

gemaild en hem er aan herinnerd dat het broedseizoen net 

begonnen was en dat deze activiteiten niet meer toegestaan zijn in 

het gebied. Hij heeft ons nogmaals toegezegd op zoek te gaan naar 

een alternatieve locatie en daarmee kwam de rust in het gebied 

weer terug. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Op 26 april werden landelijk 

de Koninklijke 

Onderscheidingen 

uitgereikt, en een van de 

uitverkorenen was onze 

vrijwilliger Ton de Peffer die 

zijn KO kreeg uitgereikt 

vanwege onder andere zijn 

bovenmatige inzet voor de 

bescherming van de 

weidevogels in de Gement.   

 

 

 

 

Het ziekteverzuim trof helaas ook onze contactpersoon bij gemeente Vught, vandaar dat er maar een 

convenant-overleg gehouden kon worden. Daar is besproken dat het convenant een update nodig heeft, 

omdat er diverse nieuwe contactpersonen gekomen zijn binnen de verschillende aangesloten 

organisaties. Bovendien loopt het convenant af en moet dus voor een nieuwe periode vastgesteld 

worden.  

In 2023 zal het Convenant bijgewerkt en geactualiseerd worden.  

 

  



We hebben tegen het eind van seizoen 2021 veel moeite gedaan om een vergunning te krijgen voor het 

bestrijden van Kraaien door middel van het plaatsen van 2 Kraaienvangkooien. Hieronder een deel van de 

onderbouwing van de aanvraag.  

Het tweede schuin gedrukte stukje tekst is het uiteindelijke antwoord van de FBE, de 

Faunabeheereenheid. 

 

Uitkomstresultaten per jaar 2012-2021  

Wanneer we kijken naar de aantallen gevonden legsels (N) in de afgelopen 4 broedseizoenen, dan zien we 

dat deze veel lager zijn dan de jaren daarvoor (Figuur 5 en 6). Uit observaties door de 

weidevogelbeschermers blijkt dat er nauwelijks jongen vliegvlug worden. Ook moet worden opgemerkt 

dat nesten soms al zijn gepredeerd voor ze door de vrijwilligers kunnen worden opgespoord.   

De weidevogelpopulatie vergrijst en dreigt zelfs uit te sterven. Om dit te voorkomen zal alles op alles 

moeten worden gezet om predatie terug te dringen. Op dit moment is de verhouding weidevogels > 

zwarte kraaien volledig scheef en hebben de predatoren de overhand.   

Vandaar het verzoek om twee vangkooien te mogen plaatsen zodat de grote groep zwarte kraaien 

teruggebracht kan worden naar beheersbare proporties. Hierdoor zullen de jonge weidevogels een betere 

kans krijgen om groot en vliegvlug te worden en de weidevogelpopulatie te herstellen.  

  

Lopende het seizoen 2022 kwam de uitspraak van Gedeputeerde Staten dat we toestemming kregen om 

twee kraaienvangkooien te plaatsen om daarmee de overlast door kauwen en kraaien tegen te kunnen 

gaan. Er is met man en macht gewerkt om deze twee kooien volgens de geldende richtlijnen in elkaar te 

zetten. Zo konden we nog een deel van het seizoen proberen de overlast terug te dringen.     

  



KENNISGEVING WET NATUURBESCHERMING, Faunabeheereenheid Noord-Brabant, voor het plaatsen 

van twee kraaienvangkooien ter bescherming van weidevogels in de Vughtse Gement, Z/169348  

Beschikking  

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant maken bekend dat zij op 7 juli 2022 een ontheffing ingevolge 

artikel 3.3, eerste en vierde lid, van de Wet natuurbescherming verleend hebben (kenmerk: Z/169348) aan 

de Faunabeheereenheid Noord-Brabant te ’s-Hertogenbosch, voor het plaatsen van twee 

kraaienvangkooien ter bescherming van weidevogels in de Vughtse Gement,  De ontheffing is geldig voor 

de periode, datum afgifte ontheffing tot en met 30 september 2022 en van  

1 februari 2023 tot 1 juli 2023 (dit betreft het einde van de looptijd van het vigerende faunabeheerplan 

2017-2023).   

De aanvraag, het besluit en de bijbehorende stukken liggen vanaf 11 juli 2022 tot en met 22 augustus ter 

inzage. 

         

 

  



Hierna volgen de verslagen per groepje zoals ik die ontvangen heb van de groepstrekkers. 

Veel leesplezier ! 

 

 

Contactgegevens Weidevogelbescherming Gement en De Zeeg: 

Groepstrekkers: Ton de Peffer, Wim Dieden, Jos Wesel 

Waarnemingen: Rini van den Boer 

Secretariaat: Margreet van Mensvoort 

Coordinator: Elise Adriaanse, telefonisch bereikbaar op 06-21641456 

Gezamenlijk emailadres: Weidevogelaars@gmail.com 
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De borden zijn weer uit de Winterstalling gehaald en 

worden weer geplaatst aan het begin van het 

broedseizoen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jos Wesel, De Zeeg, 8 maart 2022,  

Vandaag voor de eerste keer met de groep zonder Ton Hannink in de Zeeg geweest. We hebben een poos  

gekeken of we iets zagen aan kieviten, maar kwamen alleen een koppel knobbelzwanen, grauwe gans en 

een paar kraaien tegen. De timing om naar de Zeeg te gaan was niet helemaal goed. Maar ja het was voor 

Jos ook de eerste keer dat hij zelf moest beslissen. Voorheen werd deze groep geleid door Ton Hannink 

die al jarenlang ervaring had. Maar al doende leert iedereen! Wel kwamen er verhalen van wat de 

afgelopen tijd al is gezien. Kieviten, een koppel wulpen, wat patrijzen en een grijze kwikstaart. 

 

Ton de Peffer, 11 maart 

Omdat het zulk prachtig weer is zijn we met ons groepje voor de eerste keer weer de polder ingegaan, het 

is nog heel rustig en we zien nog maar heel weinig kieviten maar wel drie paartjes wulpen, 

veldleeuweriken, graspiepers, witte kwikstaarten, zilver en gewone reigers en buizerds. De hazen buitelen 

alweer over elkaar heen en ook de reeen zijn er weer. 

 

Wim Dieden, 15 maart 

Het was ontzettend koud. Wel veel gezien: 3 wulpen, Kieviten, graspiepers, veldleeuwerik, verschillende 

koppels wilde eenden, torenvalk, en een man die met de auto al toeterend door de wei reed om de 

zwanen te verjagen. Twee reeen en een haas. Nog geen echte activiteiten van de Kieviten gezien.  

 

 

 

  



Jos Wesel, 19 maart zijn we het veld in geweest: twee nesten waren leeg na bewerking op het veld van 

Van Hulten. 

 

Rini van den Boer, waarnemingen 19 maart 

Vanmorgen voor het eerst op pad geweest over de Honderdmorgensedijk. De grond begint al flink op te 

drogen (enorme stofwolk bij het bewerken van het land) 

Kieviten: combinatie van nog grote groepen die verder trekken en individuen die baltsgedrag vertonen. 

Nog geen broedgevallen. 

Zoals gewoonlijk:  graspiepers en zingende veldleeuweriken. Verschillende soorten eenden en ganzen. En 

meerdere watersnippen die uit het gras opvliegen. 

 

 

 

 

 

Wim Dieden, 22 maart 

In het begin van de middag was het erg rustig We zagen en hoorden maar weinig. Toch zagen we een 

boer die van zijn tractor afstapte en met zijn verrekijker ging kijken. Toen weer de man in de auto die de 

zwanen ging verjagen. En twee hazen. Verderop helemaal niets. Later op de Hondermorgensedijk zagen 

we kieviten vliegen en hoorden we de Wulp. Verderop aan de Deutersestraat bij het water veel eenden 

en Kieviten. Ook de Pijlstaarteend gezien. 

Toen we ons omdraaiden zagen we 4 regenwulpen en kwamen er nog twee bij. Verderop hoorden we ook 

nog een Wulp roepen. 

 

Ton de Peffer, 22 maart 

Vanmiddag  een graad of 20 en het bleek nog mooier te worden. Er werd druk gewerkt op de diverse 

velden.  



 

Deze boer kende ik nog niet dus even kennis gemaakt. 

Na het verzamelen eerst het veld van Van Hulten opgegaan. Na enige tijd werd er geroepen, ja drie 

eieren. Dus het eerste nest was een feit. 

 

 

Eerste nest werd gevonden door: Piet van Helvoort. 



 

Een tijdje later werd het tweede nest gevonden deze keer door Frie de Gouw. Verder zaten er de diverse 

Snippen en een tweetal witte kwikstaarten.  

Later nog een veld afgelopen van Van Loon buiten de snippen en opvliegende patrijzen niets gevonden.  

Nog even kennis gemaakt met de ploegende boer, de heer Pullens uit Oudheusden. 

Al met al was het toch nog een fijne dag. 

 

 

 

Ton de Peffer, 24 maart 

Voor de eerste keer zijn we over de 

percelen gaan lopen (zie foto) we 

hebben wel proefnestjes gevonden 

maar nog geen nest met eieren. Op 

verschillende plaatsen wordt al 

gewerkt dus zullen we volgende 

week goed moeten zoeken. 

We hebben ook nog even gekeken 

of we Elise konden zien die in het 

ziekenhuis ligt maar we konden 

haar niet vinden, beterschap Elise. 

 

 

 

 

 



Jos Wesel, 29 maart 

Gisteren ondanks dat het vrij koud was toch de 

velden opgegaan. Dit in verband met de aanstaande 

bewerkingen. De nesten van vorige week waar drie 

eieren in lagen zijn gevuld tot vier stuks. Ook zijn er 

nog enkele nesten bij gevonden op de velden en is er 

tijdens de werkzaamheden aan de tussenliggende 

sloot een nest overreden (zie foto). Op de andere 

velden zijn wel sporen gevonden van activiteiten 

maar geen nesten. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rini van den Boer, waarnemingen, 30 maart 

Vanavond weer op pad geweest. Het was een gure avond met een flauw zonnetje.  Belangrijkste 

Waarnemingen: 

Een tiental kieviten waarvan enkele baltsend (nog geen legsels); De tureluur hebben we gehoord. 2 

Scholeksters, Wilde eenden, Bergeenden, grauwe- Nijl- en Canadese gans. Knobbelzwaan, Meerkoeten, 

Enkele watersnippen, een aantal kleine vogeltjes in de vlucht. Waarschijnlijk graspiepers en 

veldleeuweriken; Een groep kramsvogels en koperwieken, En een tiental zwarte kraaien. 

Al met al een rustige avond met weinig vogel-activiteiten 

 

 

Watersnip, vastgelegd door Yvonne 

 



5 april, Jos Wesel 

Vandaag waren we maar met 5 man, de 5e was Rens. Deze zag als eerste het koppel Goudplevieren. 

Jammer dat er drie nesten verloren zijn gegaan. Wel vonden we nog een nest dat van 1 naar 4 eieren is 

gegaan en een nieuw nest. 

 

 

 

 

    

Ad druk aan het werk voor het nieuw nest. 

 

 

 

 



 

 

Ton de Peffer, 7 april  

Ondanks het slechte 

weer (zie foto) toch 

maar even de polder 

in geweest, bij 

Goesten en Simons zie 

ik toch nog een paar 

kieviten achter de 

kraaien aan gaan 

volgende week kijken 

we wel weer verder. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wim Dieden, 13 april 

Op het land tegenover Oostveen zaten twee kieviten. Op het grasland van Habraken zat een Wulp en op 

het volgende perceel zagen we 2 Scholeksters en een Kievit. Op het perceel van Van Beurden op de hoek 

Gementweg/Hondermorgensedijk zagen we ook 2 Kieviten, hopelijk vinden we volgende week een legsel. 

 

  



Jos Wesel, 14 april 2022 s-’morgens om 07.00  

Vandaag is er op het veld van Van Hulten gemest met de sleepslang. 

 

Graag wil ik mijn dank uitspreken aan Gerard van Hulten voor het op tijd melden van deze aktie. Ook wil 

ik Annie en Frie bedanken voor hun bijdragen en inbreng om alles in goede banen te leiden. 

Later hebben we nog twee nieuwe nesten gevonden deze hebben we uiteindelijk toch nog gemarkeerd en 

beschermd. Ook vonden we nog een leeg ei maar hieraan was niet te zien wat hiermee gebeurd was. 

 

 

 



15 april, Ton de Peffer 

Voor de eerste keer sinds weken is het op donderdag mooi weer en zie je overal vogels rondvliegen. Rens 

Sommers is nieuw bij Brabants Landschap en loopt vandaag een keer mee. Als we bij Goesten het land op 

gaan vinden we al vlug het eerste nest. Toine was dinsdag al geweest en had hem al zien lopen. Hij 

verdient dus alle eer. We vinden al vlug nog drie nesten.  

 

20 april, Wim Dieden 

Vandaag twee Kievitsnesten gevonden met ieder vier eieren tegenover Jan Oostveen. 

 

21 april, Ton de Peffer 

Bij Goesten wordt al druk op het land gewerkt, bij de eerste bewerking is om de nesten heen gewerkt (zie 

foto) tijdens het ploegen zijn de nesten weggepakt en daarna weer op hun plaats terug gelegd ( zie foto) 

en waar er eerst nog maar twee eieren in lagen zijn de mandjes nu gevuld. 

Ook Toon van Rooij is op het land aan het werk en daar lopen we eerst maar over maar vinden niets.  

De wulpen zitten nog mooi op hun plaats en gaan fel achter de kraaien aan, op perceel 22 vinden we nog 

een nest en dan is het alweer tijd om naar huis te gaan. 

 

     
Fijne samenwerking met de boer ! 

  



27 april, Jos Wesel 

Gisteren zijn we weer het veld in geweest.  Nu eerst het goede nieuws: op het veld van Van Drunen 

hebben we twee nieuwe nesten gevonden met elk drie eieren. Tijdens het lopen vloog er een koppel 

Patrijzen op en diverse Hazen spurtten weg. 

Nu het mindere nieuws: op de velden van Van Hulten twee nesten van de drie bekeken en deze waren 

leeg niets laat zien wat er mee gebeurd is. Wel liep er op het voorste veld gezien vanaf de boerderij een 

koppel Scholeksters en diverse kieviten maar op dit veld zijn we niet geweest. Op de overige velden die 

we bekeken hebben was verder niets bijzonders te zien. 

 

Ton de Peffer, 28 april  

Het gras bij Habraken is gemaaid en hier staat heel oplettend de Wulp van het nest een stuk verderop. Bij 

Goesten is de mais ingezaaid, zijn de stokken en mandjes weer netjes teruggeplaatst en zijn ze weer 

bezet. Verder wordt er overal hard gewerkt en zullen we moeten wachten tot de rust is weergekeerd.  

Bij Coen Simons, waar het Wulpennest ligt is al geploegd en zullen we het raster nog een keer weg 

moeten halen als er gezaaid moet worden. Perceel 22 is bewerkt maar hier zien we de stokken niet meer 

staan. Benieuwd wat hier gebeurd is.  

Als we bij perceel 19 staan komt er een auto aanrijden en het blijkt iemand van handhaving te zijn die we 

nog niet kennen. Als we onze ontheffing laten zien en vertellen wat wij doen is dat ook weer in orde, goed 

dat er toch aandacht aan besteed wordt. 

Als ik naar huis rijd zie ik op perceel 26 in een keer een stuk of 10 Wulpen lopen. Het kan niet anders of dit 

zijn een vlucht regenwulpen. Er lopen ook twee scholeksters en een paar Kieviten bij. 

 

 

Als we bij Simons lopen hebben we het er net over 

dat het hier nog rustig is en vinden meteen daarna 

een prachtig wulpennest. Dankzij de welwillende 

medewerking van Coen Simons kunnen we ’s avonds 

terug om samen met Anja, Ton, Toine en Hans een 

vossenraster te plaatsen.  

Verder hebben we nog de gele en de witte 

kwikstaart, een blauwborst, graspieper, 

veldleeuwerik en zelfs een witgatje gezien en er zat 

ook een zwaan te broeden. Het was een lange dag, 

maar zeker wel de moeite waard ! 

 

 

 



 

 

28 april, Wim Dieden 

Tegenover Oostveen was het land ingezaaid. Ze hadden de nesten netjes gespaard, maar van een legsel 

waren de eieren verdwenen. Of het legsel gepredeerd is of verloren is gegaan door de bewerking is niet 

duidelijk. Er was veel land bewerkt of ze waren nog met bewerking bezig. Op enig moment zagen we een 

groep van 14 regenwulpen foerageren. Verder nog een Wulp en een paar scholeksters, samen met een 

paar Kieviten. 

4 mei, Jos Wesel 

Op het veld van Van Hulten is het triest. Van de tien nesten is er geen een over. Op het veld van, van Loon 

was het iets beter. De twee oudere nesten zijn helaas verloren gegaan met een bewerking. 

Nu het positieve nieuws: we hebben tijdens het lopen met de groep twee nesten gevonden van de Kievit 

een van 2 en een van 4 eieren. Tijdens het na praten en aan de rand van het veld gezien dat de 

scholekster op een plaats ging zitten en daar bleef. 

We hebben het veld gericht afgelopen en heen niets gevonden en op de terugweg vonden we uit eindelijk 

het nest met 1 ei. 

  



4 mei, Wim Dieden 

Tegenover Oostveen vonden we een Scholekster op drie eieren. 

 

Ton de Peffer, 5 mei 

Het is weer rustig in de Gement nu alle land bewerkt is. De nesten die in de mandjes liggen laten we met 

rust, volgende week moeten er een paar uit zijn. Op verschillende plaatsen jagen de Kieviten achter elkaar 

en achter de kraaien aan maar het is nog te vroeg om nesten te vinden. De Wulpen zitten nog lekker te 

broeden en ook dit nest moet volgende week uit zijn.  

Voor we naar huis gaan vinden we nog een nest op perceel 23B bij Habraken.  

 

Ton de Peffer, 12 mei 

Als we bij Goesten op het perceel gaan kijken treffen we een doffe ellende. Alle mandjes liggen op zijn 

kop of zijn kapot en de stokken liggen er naast. (zie foto). Hier en daar vinden we nog een kapot ei. Verder 

lopend zien we een paar wulpen op het perceel waar ze vorig jaar ook gebroed hebben, verder zien we 

nog diverse kieviten bezig maar nog geen nesten. Als we bij het wulpennest gaan kijken is het duidelijk 

UIT (foto). We hebben hier heel veel moeite en energie in gestoken en dankzij onze mensen, Anja en Ton 

Popelier, Coen Simons en de Loonwerker is dit succesvol geweest.  

Als we verder gaan vinden we nog een paar kievitsnesten en zien we op perceel 33 een paar wulpen 

lopen. Als we het perceel oplopen beginnen ze gelijk te alarmeren, hier lopen onze jonge wulpen dus en 

als we verder lopen vinden we er een.   

 

            

We zijn maar weer vlug teruggelopen om ze niet verder te storen. 

  



18 mei, Jos Wesel 

Goed en slecht nieuws: er is EEN NEST uit, het andere is verloren gegaan bij of tijdens een bewerking 

opveld van Van Drunen.  Wel zijn er twee nieuwe nesten gevonden met elk 4 eieren. Een bij Van Hulten 

en een op het maisveld van Muskens. Elk met 4 eieren. Er is ook gemeld dat men de kwartel hoorde 

roepen. 

We hebben besloten niet meer de velden op te gaan omdat bijna alle werkzaamheden zijn gedaan. Over 

enkele weken gaan we weer controleren. 

 

19 mei, Ton de Peffer 

Tussen de buien door zijn we toch maar op pad gegaan. Bij Goesten vinden we twee nieuwe nesten en als 

we denken nog een nest te zien op perceel 57 en ik even ga kijken, krijg ik twee heel boze kieviten achter 

mij aan. Die hebben duidelijk jongen. Even verderop vind ik het lege nest, maar de kuikens krijg ik niet te 

zien. 

Verder zit alles nog op zijn plaats. Als Toine met de auto een stuk terug gaat ziet hij daar de wulpen lopen, 

een heel stuk verder dan waar ze eerst zaten. Verder vliegen er nog steeds kieviten achter elkaar aan. 

Volgende week maar eens kijken of ze willen gaan zitten. 

 

 

  



Wim Dieden, 24 mei 

Samen met Elly de Gement in geweest en er zaten bij Muskens nog 2 Kieviten op het nest. Op het perceel 

van Marton Maas vonden we Kievitsnest met 2 eieren. Op het volgende perceel zaten ook nog 2 Kieviten 

en 2 Wulpen. Verder op het perceel van De Bever zaten 2 Kieviten en een Scholekster. Verderop op het 

perceel van Van Oirschot hebben we een Kievitsnest gevonden met 4 eieren. Aan het eind van de 

Gementweg op het perceel van Anita van Beurden liepen nog vijf Kieviten rond. We vonden het een 

geslaagde middag ! 

Op 15 juni gaan we kijken of de legsels uit zijn en sluiten we af met een drankje bij De Herberg. 

Ton de Peffer, 26 mei  

Nu alle wegen voor het golf toernooi zijn afgesloten is het heel rustig in de polder. Een heel stuk verder 

dan waar ze geboren zijn zien we de jonge wulpen lopen. We horen ook voor de eerste keer de kwartel en 

zien op een paar plaatsen nog wulpen lopen. We vinden nog drie nieuwe Kievitsnesten en het nest op 

perceel 23b is duidelijk uit.  

Als ik naar huis ga zie ik nog een Kiekendief heel laag en traag overvliegen. Een mooie afsluiting van een 

mooie morgen ! 

Ton de Peffer, 2 juni  

Het is een prachtige ochtend om rond te lopen. Bij Goesten zitten de Kieviten nog mooi op hun nest en 

hier vinden we ook nog een nieuw nest. Het andere is gepredeerd ! We hebben ook nog een nest 

gevonden wat aan het uitkomen was (foto) en dat blijft toch een prachtig gezicht.  

Ook op perceel 19 vinden we nog een nest. Bij het Heike wordt het gras gemaaid en onmiddellijk zitten 

hier drie ooievaars en twee buizerds die direct door de Kieviten en Kraaien worden verjaagd. Vanuit de 

eendenkooi horen we de Wielewaal roepen en net als bij de Kwartel vergeet je dat geluid nooit meer als 

je het een keer gehoord hebt. We zien ook steeds drie Wulpen rondcirkelen om tegen hun jongen te 

zeggen dat ze op moeten passen. 

      



Rini van den Boer, 6 juni 

Zaterdag voor de laatste keer op pad geweest in het gebied rond de Honderdmorgensedijk. 

Kieviten hebben definitief afscheid genomen van dit gebied. Het is te ruig naar hun zin. De laatste jaren 

hebben we nog verschillende broedgevallen gesignaleerd. Waarschijnlijk oudere kieviten die vanuit de 

periode dat het maïsland was, trouw zijn gebleven aan dit gebeid. Nu zien we nog enkele foeragerende 

kieviten maar geen legsels.  

Wel doen de graspiepers en veldleeuweriken het goed. Van beide soorten zo’n vijftal broedpaartjes (aan 

gedrag en zang af te leiden). De tureluur zit wel in de buurt. Een enkele keer hebben we hem gehoord. 

Maar heeft niet in ons telvak gebroed. Zangvogeltjes: vooral rietgorzen en grasmussen. 

In de periode dat het land onder water stond aan de westkant ook veel steltlopers, eenden en ganzen. 

Broedgevallen van wilde eend en meerkoet. De overige soorten hebben het benut als foerageergebied en 

zijn doorgetrokken  naar broedgebieden. 

Afgelopen zaterdag ook de wielewaal (dezelfde die Ton hoorde) in de eendenkooi. Het aantal kraaien valt 

erg mee (een stuk of vijf).  Te weinig te halen denk ik.  

Kortom: een prachtig gebied met veel bijzondere planten. Ideaal voor kleine vogelsoorten. Maar niet 

geschikt voor kievit en scholekster. Ik zou denken: wel voor wulp en grutto, maar tot nu toe nog niet 

gevestigd in dit gebied. En ook mis ik de gele kwikstaart. Wellicht kiest ie toch voor het boerenland met 

een andere vegetatie en ondergrond. 

 

 

Ton de Peffer, 7 juni 

Ik was 4 juni ook in de polder en zag zo rond elf uur een 

stuk of dertig auto’s de Honderdmorgense dijk oprijden 

met daarin zo'n tachtig personen. Toen ik ging vragen wat 

ze kwamen doen wilden ze een vlieger festival gaan 

houden en waren al aan het uitpakken.  

Ik zei dat dit hier niet mocht en dat ze met de auto hier 

niet mochten komen gingen ze toch door. Heel toevallig 

kwamen er drie mensen van Natuurmonumenten 

aanlopen, twee jonge dames die hier voor de eerste keer 

waren en een ervaren boswachter. Zij maakten de 

mensen duidelijk  dat dit niet mocht en dat er een BOA 

gebeld was. Het zou per auto € 95 kosten en toen zijn ze 

toch maar vlug vertrokken.  

We hebben bij Goesten de laatste week verschillende 

kievit nesten uit gevonden (zie foto) en ook de gele 

kwikstaart en veldleeuwerik doen het goed. 

  



09 juni, Ton de Peffer  

Omdat het slecht weer is en er veel water op de percelen staat kunnen we niet gaan kijken of er nog 

nesten uitgekomen zijn waar nog stokken bij staan. Als we vandaag over het zandpad lopen worden we 

verwelkomd door Kieviten die flink tekeer gaan. Ze zijn dus niet verdronken !  

Het valt op dat daar waar de stokken staan nergens water ligt. Ze zijn dus slimmer dan wij denken. 

Volgende week slaan we even over, daarna gaan we de stokken opruimen en kijken of er eventueel nog 

nestjes uitgekomen zijn. 

7 Juni, Rini van den Boer 

Goed dat je ze erop aan gesproken hebt !  Het is inderdaad een druk pad. Wij hebben ook al eens mensen 

erop geattendeerd dat de hond niet los mag. Vraag aan Natuurmonumenten: 

Is het mogelijk om een bord te plaatsten:  “broedgebied vogels. Blijf op het pad en honden aan de lijn” 

Het is niet altijd kwade wil. Soms hebben ze niet in de gaten wat ze verstoren. 

7 juni, Lianne Schroder, Natuurmonumenten: 

Ja, dat is heel fijn dat jullie daar waren. En we hebben sinds kort ook vrijwillige boswachters, die af en toe 

hun ronde maken. Dat waren de dames die ze uiteindelijk weg hebben gestuurd. Dat was voor hun een 

spannende eerste dag.  

Wat betreft de hondenlosloop, De Honderdmorgensedijk is openbare weg van de gemeente Vught, hier 

mag de hond los, maar dan wel alleen op de weg zelf. Daar kunnen we niet zo veel aan doen.  

Daarom zijn we ook blij met de borden van de kinderen van Jeugdnatuurwacht, die mensen vragen hun 

hond aan de lijn te houden.  

Volgend jaar eens kijken of we er een gezamenlijke actie voor kunnen voeren. 

  

23 juni, Ton de Peffer 

Voor de laatste keer dit seizoen zijn we nog een keer de polder in geweest, alle stokken mandjes en 

borden zijn weer netjes opgeruimd en mogen weer bij Jan Oostveen in de container staan. 

We hebben 23 nesten gevonden, 22 kievit en een wulp waar we heel veel moeite voor hebben gedaan 

maar waarvan we de voldoening hebben dat we de jongen groot hebben zien worden.  

12 nesten zijn uitgekomen dat zijn 48 eieren, dit is ongeveer net zo veel als vorig jaar. We hebben het 

seizoen weer afgesloten met koffie met iets lekkers ditmaal bij De Molen in Nieuwkuijk.  

Ik wil iedereen weer bedanken voor de medewerking: Boeren, Loonwerkers, BOA;s,  mensen van de WBE, 

Politie en onze eigen mensen die het hele seizoen hebben klaar gestaan. Ik hoop volgend jaar iedereen 

weer in goede gezondheid te ontmoeten. 

 

Daar sluit ik me graag bij aan ! Elise, augustus 2023. 

 

 


